

Early childhood education

جامعة حماه -كلية التربية – رياض أطفال سنة 1

العام الدراسي 2020\2019

مدرس المادة : أ. محمود دياب

التعليم في الطفولة المبكرة-رياض أطفال -سنة 1 للعام الدراسي 2020/2019

Early childhood education

Early childhood education :

It means teaching three through six year -old children.

Preschool children and we have to be aware of the way think ,the way they react and act.

تعليم الطفولة المبكرة :

يعني تعليم الأطفال من عمر ثلاثة إلى ستة أعوام.

أطفال ما قبل المدرسة علينا أن نكون على دراية بالطريقة التي يفكرون فيها، رد فعلهم وتصرفهم.

Behavioural objectives:

It is a goal , a clear statement or a sentence or two to describe how the child will behave when he has reached the goal .

For example :

Given one ball ,the child will be able to catch the ball at a distance of 5 feet.

الأهداف السلوكية:

إنه هدف أو بيان واضح أو جملة أو جملتين أو صفكيفية تصرف الطفل عندما يصل إلى الهدف.

فمثلا :

عند إعطاء كرة واحدة، سيتمكن الطفل من التقاط الكرة على مسافة 5 أقدام.

Writing behaviour objective :

(صياغة) كتابة الأهداف السلوكية:

General goals :

1-Physical development :

The child will be able to acquire a physical skill appropriate to his age .

2- Emotional stability and mental health :

1- The child will be in touch with a wide range of feelings ,both negative and positive .

2- As he matures ,the child will begin to achieve empathy into the feelings of other children.

3-Development of self-esteem which is basic to mental health.

4- The child will develop a sense of identity by learning who he is in relation to others around him like family and friends .

الأهداف العامة:

1- النمو البدني:

سيكون الطفل قادراً على اكتساب مهارات بدنية مناسبة لسنه.

2- الاستقرار العاطفي والصحة العقلية:

1- سوف يبدأ الطفل باكتساب مجموعة واسعة من المشاعر السلبية والإيجابية.

2- عندما ينضج، سيبدأ الطفل في تحقيق التعاطف مع مشاعر الأطفال الآخرين.

3- تنمية احترام الذات الذي يعد أساسياً للصحة العقلية.

2

-4.

سيطور الطفل إحساساً بشخصيته عن طريق معرفة من هو بالنسبة للآخرين منحولهم مثل العائلة والأصدقاء

3-Self-expression :

The child will express his own ideas and feelings. He will be able to produce alternative solutions to problems .

3- التعبير عن الذات:

سوف يعبر الطفل عن أفكاره ومشاعره. سيكون قادراً على إنتاج حلول بديلة للمشاكل.

4- Social competence :

-The child will gain the ability to care about the rights and needs of other people.

-The child will develop the ability to play with other children and accepts leadership from others.

-The child will develop the ability to share attention with other children.

-The child will develop the ability to experience pleasure in working for the good of the group.

4- الكفاءة الاجتماعية:

- سيكتسب الطفل القدرة على الاهتمام بحقوق واحتياجات الآخرين.

- الطفل سوف يتطور في تطوير القدرة على اللعب مع الأطفال الآخرين ويقبل القيادة من الآخرين.

- سوف يتطور الطفل القدرة على مشاركة الانتباه مع الأطفال الآخرين.

- سوف يتطور الطفل القدرة على تجربة المتعة في العمل مع الآخرين.

5-Language and cognitive development :

-The child will be able to express himself verbally by using vocabulary .

- The child will increase his communication skills by learning to listen to other people.
- He will develop the ability to group and classify items: apples ,oranges are fruit not vegetables.
- He will develop the ability to arrange items in logical order .

5-اللغة والتطور المعرفي:

- سوف يكون الأطفال قادرًا على التعبير عن أنفسهم لفظيًا باستخدام المفردات .
- سيزيد الأطفال من مهاراتهم في التوافق من خلال تعلم الاستماع إلى الآخرين .
- سوف يطور القدرة على تصنيف العناصر: التفاح والبرقوق والفواكه ليست الخضروات .
- سوف يطور القدرة على ترتيب العناصر بترتيب منطقي

Children needs

1- Psychological needs :

Human needs fresh air to breath ,water to drink , rest , sleep .

Teachers must check children`s nails ,hands ,hair and teeth.

2- Emotional needs :

Love is a basic need .Love breeds security and conflicts in the family make children insecure.

3-Social needs :

Belongingness is an important social need of children .They need to belong to family , to a group when they grow up at school or at college .

Children should understand the necessity of rules and regulations.

4- Cognitive needs :

Children need to learn ,**they must feel the desire to learn.**

They may ask questions because they are curious to know .

احتياجات الأطفال

1- الاحتياجات النفسية:

يحتاج الإنسان إلى الهواء منعش للتنفس وماء للشرب والراحة والنوم.

يجب على المدرسين فحص أظفار الأطفال واليدين والشعر والأسنان.

الاحتياجات العاطفية:

الحاجة الأساسية. الحبولد الأمن والصراعات في الأسرة تتسبب في أن الأطفال أنهم غير آمنين.

3 - الاحتياجات الاجتماعية:

الانتماء هو حاجة اجتماعية هامة للأطفال.

إنهم بحاجة إلى الانتماء إلى الأسرة أو المجموعة عندما يكبرون وفي المدرسة أو في الكلية.

يجب أن يفهم الأطفال ضرورة القواعد والأنظمة.

4- الاحتياجات المعرفية:

يحتاج الأطفال إلى التعلم، ويجب أن يشعروا بالغبية في التعلم.

قد يطر حونا سئلة لأنهم فضوليون لمعرفة ذلك.

Development of children

The development of a nation depends upon the development of its children . The development of proper attitudes ,good habits and behaviours are formed during the early years .

Development is a series of orderly progression of change towards maturity .

نمو الأطفال

تطور الأمة تعتمد على نمو أطفالها .
تتشكل تنمية المواقف المناسبة، والعادات الجيدة والسلوكيات خلال السنوات الأولى.
التطور هي سلسلة من التقدم المنظم للتغيير نحو النضج.

Guidelines for parents and teachers

- 1- No two children are alike.
- 2-Children learn through doing and playing .Various activities should be provided to them.
- 3-The feeling is being loved is vital to inner development of the child.
- 4-Children need a sense of security and feeling safe.
- 5-Anger and violence damage the inner development.
- 6-healthy relationships in earlier stages help for future development.
- 7-Each child needs attention and care.
- 8-Feeling neglected ,the child will lose interest in learning.
- 9-Children need to be praised for their work.
- 10-Childrn learn through repetition.
- 11-Children are curious to know more and more .
- 12- if the child lives with criticism ,he will learn to condemn.

13-if the child lives with shame ,he will learn to feel guilty.

- إرشاد اآباء و المعلمين
لايو جد طفلان متشابهان .
- 2 - يتعلم الأطفال من خلال اللعب و التصرف . و ينبغي توفير أنشطة مختلفة لهم .
 - 3 - الشعور بالحب هو أمر حيوي للتنمية الداخلية للطفل .
 - 4- يحتاج الأطفال إلى الشعور بالأمان و الشعور بالأمان .
 - 5 - الغضب العنيف يضر انبالتطور الداخلي .
 - 6 - العلاقات الصحية في المراحلا السابقة تساعد على التنمية المستقبلية .
 - 7- كطفلي يحتاج إلى عناية تور عاية .
 - 8- الشعور بالإهمال ، سوف يفقد الطفل الاهتمام بالتعلم .
 - 9- يحتاج الأطفال إلى الثناء على عملهم .
 - 10- تعلم الطفل من خلال التكرار .
 - 11- الأطفال الفضوليون لمعرفة المزيد .
 - 12- إذا كان الطفل يعيش بالنقد ، فسيتعلم الإذانة .
 - 13- إذا كان الطفل يعيش بالخجل ، فسيتعلم الشعور بالذنب .

Human Development:

There are seven stages a human moves through during his or her life span. These stages include infancy, early childhood, middle childhood, adolescence, early adulthood, middle adulthood and old age.

النمو البشري :

فيما يلي سيعمر األيمز فيها الإنسان خلال فترة حياته .
وتشمل هذه المراحلاطفولة المبكرة و الطفولة المتوسطة و المراهقة و البلوغ المبكر و البلوغ المتوسط و الشيخوخة .